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Zápis ze společného zasedání Akademického senátu Lékařské fakulty v Hradci Králové (dále 
jen „AS LF HK“) a Akademického senátu Farmaceutické fakulty v Hradci Králové (dále jen 
„AS FaF UK“) ze dne 16. 4. 2025, čj. UKLFHK/228467/2025.  
 
Přítomni nebo připojeni on-line: 
doc. MUDr. David Astapenko, Ph.D. prof. MUDr. Stanislav Mičuda, Ph.D. 
prof. MUDr. Lenka Borská, Ph.D. MUDr. Pavel Poczóš, Ph.D. 
doc. RNDr. René Endlicher, Ph.D. doc. MUDr. Jakub Radocha, Ph.D.  
prof. Ing. Zdeněk Fiala, CSc. MUDr. Olga Rejtarová, Ph.D. 
MUDr. Martin Kapitán, Ph.D. prof. MUDr. Martina Řezáčová, Ph.D. 
MUDr. Petra Kašparová, Ph.D.  doc. MUDr. Miroslav Solař, Ph.D. 
doc. MUDr. Vladimír Koblížek, Ph.D. doc. PharmDr. Martin Štěrba, Ph.D. 
prof. Ing. Jan Kremláček, Ph.D. doc., MUDr. Ilja Tachecí, Ph.D. 
doc. MUDr. Otto Kučera, Ph.D. doc. MUDr. Milan Vošmik, Ph.D. 
MUDr. Jana Langrová, Ph.D. prof. MUDr. Pavel Žák, Ph.D. 
 
Bělohrad Ctibor Pavelka Tomáš 
Hula Ondřej Péči Veronika 
Lux Kristián, MUDr. Samson Darin Mammen 
Michel Karel Šváb Marek 
Moudrá Klára Urbánek Filip 
Novotný Ondřej  
 
Omluveni: 
prof. MUDr. Miloš Broďák, Ph.D. MUDr. Tomáš Soukup, Ph.D.   
MUDr. Aleš Fibír, Ph.D. Ismaiel Omar 
prof. MUDr. Viktor Chrobok, CSc., Ph.D.  
 
Hosté: 
prof. MUDr. Jiří. Manďák, Ph.D. doc. MUDr. Iva Sedláková, Ph.D. 
doc. Ing. Josef Hanuš, CSc. prof. MUDr. Jakub Suchánek, Ph.D. 
prof. MUDr. Petr Hejna, Ph.D. Ing. Věra Tlapáková 
prof. MUDr. RNDr. Milan Kaška, Ph.D. Ing. Jiří Špulák 
prof. MUDr. Hana Langrová, Ph.D. Mgr. Dagmar Vrběcká, Ph.D. 
doc. MUDr. Stanislav Plíšek, Ph.D.  
 

Ze 36 členů AS LF HK bylo při zahájení přítomno fyzicky 23 členů a on-line 8, 
celkem 31 členů AS LF HK (20 zaměstnanců, 11 studentů).  
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1. Zahájení 
 

  Předseda AS FaF UK doc. Krátký zahájil mimořádné společné zasedání senátu obou 
fakult a oznámil, že ze zasedání bude pořízena audionahrávka pro potřeby pořízení zápisu. Na 
úvod dále přivítal senátory obou fakult, vedení obou fakult a hosty zasedání, zejména on-line 
připojeného zástupce vedení Univerzity Karlovy kvestora Mgr. Martina Maňáska. 
 K předsedovi AS FaF UK se připojil také předseda AS LF HK doc. Radocha a přivítal 
všechny přítomné. 

 Mezi dalšími přítomnými hosty byli: Ing. Veronika Mikešová, Ing. Michal Částek, 
Ph.D. (oba Centrum programu Mephared 2), Mgr. Matějka Lukáš (správní oddělení FaF UK) 
a Zajícová Martina (studentka FaF UK, členka AS UK).  
 

 
2. Určení skrutátorů 
 
 Hlasování o skrutátorech již proběhlo na samostatném zasedání AS LF HK od 14.30 
hod., kde byli schváleni jako skrutátoři pro obě zasedání doc. Vošmik a T. Pavelka.  
 
 
3. Schválení programu zasedání AS LF HK 

 
Návrh programu: 
 
1. Zahájení 
2. Určení skrutátorů 
3. Schválení programu 16. 4. 2025 
4. Vnitrouniverzitní dohoda o společném postupu k dobudování Kampusu Univerzity 
Karlovy v Hradci Králové v rámci projektu MEPHARED 2 (II) 
 
 

Hlasování o  aklamací usnesení č. 46/2025 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje program zasedání AS LF 
HK a FaF UK dne 16. 4. 2025. 
Pro: 31 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Přítomno: 23 

On-line: 8 
Celkem: 31 

Usnesení přijato 

 
 

4. Vnitrouniverzitní dohoda o společném postupu k dobudování Kampusu Univerzity 
Karlovy v Hradci Králové v rámci projektu MEPHARED 2 (II) 

 
Předkládají:  prof. MUDr. Jiří Manďák, Ph.D. – děkan LF HK 

doc. PharmDr. Jaroslav Roh, Ph.D. – děkan FaF HK  
 
Příloha č. 1 – Podklad pro AS LF HK a AS FaF UK od děkanů prof. MUDr. Jiřího Manďáka, 
Ph.D. a doc. PharmDr. Jaroslav Roha, Ph.D.  
 
Příloha č. 2 - Vnitrouniverzitní dohoda o společném postupu k dobudování Kampusu 
Univerzity Karlovy v Hradci Králové v rámci projektu MEPHARED 2 (II) 
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Doc. Krátký požádal předkladatele návrhu, děkany obou hradeckých fakult, o úvodní slovo. 
  
Děkan Farmaceutické fakulty v Hradci Králové doc. Roh připomněl, že do komponenty 3.2 – 
části 3.2.4. Národního plánu obnovy byly zahrnuty tři kampusy, a to Biocentrum Albertov a 
Mephared 2 Univerzity Karlovy a BioPharma HUB Masarykovy Univerzity. Cílovou 
hodnotou indikátoru výzvy Investice do rozvoje vybraných klíčových akademických 
pracovišť je vybudování minimálně 100 000 m2 užitné plochy nových akademických 
pracovišť, termín dosažení cíle je 30. června 2026. Stavební práce na projektu Biocentrum 
Albertov jsou bohužel významně zpožděné a odhady hovoří, při brzkém zahájení stavby, o 
dokončení koncem roku 2027 či začátkem roku 2028. To však pochopitelně kompletně mění 
situaci, jelikož tento projekt nebude schopen splnit cíle výzvy Národního plánu obnovy. 
Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy s Ministerstvem průmyslu a obchodu proto 
vyjednává s Evropskou komisí úpravu klíčového indikátoru komponenty 3.2 – části 3.2.4, kdy 
by splnění požadované hodnoty 100 000 m2 zajistily pouze dva projekty, a to Mephared 2 a 
BioPharma HUB. Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy již vyzvalo k přepočítání 
nově vybudovaných ploch obou projektů. Zároveň je stále možné, že by projekt Biocentrum 
Albertov v komponentě zůstal zachován, protože trvá zájem jej vybudovat. Kompletní 
garance příjmu alokované částky z Národního plánu obnovy pro Karlovu Univerzitu by však 
již závisela pouze na dobudování kampusu Mephared 2, a to v původním termínu 30. června 
2026. Průběh i dokončení stavby dle harmonogramu je tak zásadnější než kdy dříve. Ať už 
tedy Evropská komise rozhodne o krácení alokace či nikoli, veškeré prostředky, které 
Univerzita Karlova obdrží, budou zajištěny projektem kampusu Mephared 2. Tato skutečnost 
bude mít vliv na veškerá další jednání a rozhodování napříč univerzitou. 
 
Děkan Lékařské fakulty v Hradci Králové prof. Manďák potvrdil sdělené informace a 
zdůraznil, že nevíme, jaké výsledky přinesou jednání na úrovni Evropské komise, 
Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy, Ministerstva průmyslu a obchodu, Vlády ČR a 
dalších dotčených institucí, avšak věříme, že rozvoj klíčových akademických pracovišť 
nadále zůstane v popředí jejich zájmu. Dále potvrdil, že s generálním dodavatelem stavby 
Mephared 2 byly dnes potvrzeny milníky tak, aby byl kampus dokončen v termínu. Následně 
upřesnil informaci týkající se výzvy k přepočítání ploch projektu. Ministerstvo školství, 
mládeže a tělovýchovy jako nadřízený orgán vyzval k přepočítání nových ploch podle jiné 
metodiky.  
 
Doc. Krátký otevřel diskuzi a požádal o vyjádření kvestora Univerzity Karlovy Mgr. 
Maňáska. 
 
Mgr. Maňásek potvrdil, že zájmem univerzity je stále stavba obou kampusů, proto také jedná 
o zachování komponenty 3.2 – části 3.2.4. Národního plánu obnovy v původní výši alokace. 
Do konce měsíce dubna by mohlo být známo rozhodnutí Evropské komise, poté dojde 
k úpravě podmínek výzvy Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy. Následná jednání 
uvnitř univerzity by měla probíhat v květnu 2025.  
 
Nebyly vzneseny žádné další dotazy či připomínky, proto doc. Krátký požádal děkany 
hradeckých fakult o vyjádření k předložené Vnitrouniverzitní dohodě o společném postupu 
k dobudování Kampusu Univerzity Karlovy v Hradci Králové v rámci projektu MEPHARED 
2 (II). 
 
Doc. Roh uvedl, že úpravy vnitrouniverzitní dohody probíhaly poměrně dlouhou dobu a 
zásadním schvalovatelem byl Akademický senát Univerzity Karlovy, proto je dokument 
předkládán fakultním senátům až nyní. Vnitrouniverzitní dohoda vychází z předpokladu, že 
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budou vybudovány všechny tři kampusy a taktéž z původního přerozdělení univerzitní 
alokace mezi Biocentrum Albertov a Mephared 2. Ačkoli vedení Farmaceutické a Lékařské 
fakulty v Hradci Králové vyjádřila nesouhlas s tímto přerozdělením prostředků, dohodu, mj. 
díky příslibu univerzitní podpory, akceptovala.  
V současnosti však již vnitrouniverzitní dohoda obsahuje neplatná data s ohledem na výrazné 
ponížení předpokládaného objemu prostředků z výzvy č. 02_23_023 operačního programu 
Jan Amos Komenský ERDF výzva pro VŠ – kvalita, a to z 300 mil. Kč na 160 mil. Kč, 
přičemž tato část rozpočtu byla určena na dofinancování zejména přístrojového vybavení 
kampusu Mephared 2. Zároveň je zřejmé, že dojde k úpravě výzvy Ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy k podání žádosti o poskytnutí dotace z Národního plánu obnovy 
v reakci na uvedené zpoždění stavby kampusu Biocentrum Albertov. Ať bude rozsah úprav 
výzvy jakýkoli, Mephared 2 bude jediným projektem UK schopným splnit indikátory výzvy, 
což zásadně ovlivní veškeré úvahy o financování projektu. 
Stanovisko akademických senátů k vnitrouniverzitní dohodě může také ovlivnit informace, že 
došlo k posunu termínu úhrady některých významných položek a vedení fakult deklarují, že 
jsou fakulty schopny zajistit spolufinancování do září či října 2025. Rozhodnutí ohledně 
předloženého dokumentu tak nemusí probíhat v původně předpokládané časové tísni. 
 
Prof. Manďák doplnil, že vstupní kritéria dohody již nejsou aktuální a platná. Konkrétně výše 
dotací a způsob jejich přidělení, rozdělení alokace UK mezi projekt Biocentrum Albertov a 
Mephared 2. Předloženou dohodu tedy považuje za problematickou, jelikož její závěr je 
neplatný. S ohledem na to, že nemáme přesné a jisté informace o budoucím rozhodnutí 
Evropské komise a následné úpravě výzvy Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy, 
není možné v tuto chvíli nabídnout alternativní řešení, která by mohla navrhovaná nahradit. 
 
Doc. Krátký následně otevřel diskusi a předal slovo kvestorovi Univerzity Karlovy Mgr. 
Maňáskovi. 
 
Mgr. Maňásek připomněl, že motivem pro poměrně brzké projednání vnitrouniverzitní 
dohody byl tlak ze strany vedení fakult a původní odhad termínu, do něhož budou hradecké 
fakulty schopny zajistit spolufinancování. Na základě předpokladů mělo být nezbytné požádat 
již v dubnu 2025 o podporu z fondu mimořádné pomoci na investiční rozvoj fakult a dalších 
součástí („Mikuláš“). Na základě informací sdělených děkanem Farmaceutické fakulty 
v Hradci Králové doc. Rohem by ale mělo být dostačující podat tuto žádost v září 2025. 
Vzniká tak dostatečné časové okno pro získání kompletních informací k příp. přerozdělení 
alokovaných prostředků z Národního plánu obnovy i Evropského fondu pro regionální rozvoj. 
Jistá vnitrouniverzitní dohoda tak bude k dobudování kampusu Mephared 2 nezbytná, lze 
však očekávat, že bude upravovat vztahy týkající se významně menší částky nákladů 
nepokrytých dotacemi. 
 
Prof. Manďák potvrdil slova pana kvestora, dodal však, že vedení hradeckých fakult 
vycházela z veřejně dostupné informace, že i stavba kampusu Biocentrum Albertov probíhá 
dle harmonogramu. Proto bylo na místě zahájení veškerých jednání o vnitrouniverzitní 
dohodě co nejdříve. V důsledku očekávaných i již nastalých změn však nejsou vstupní 
informace, a tedy celá dohoda, validní. Pochopitelně uzavření vnitrouniverzitní dohody 
nezbytné je, její znění však musí reflektovat veškeré platné informace a pokyny Ministerstva 
školství, mládeže a tělovýchovy. Tento dokument následně bude moci případně sloužit jako 
vzor pro další obdobné projekty napříč Univerzitou Karlovou. 
 
Doc. Radocha následně shrnul situaci, v níž je vnitrouniverzitní dohoda akademickým 
senátům Farmaceutické a Lékařské fakulty v Hradci Králové předkládána. Fakulty nyní 
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nejsou pod časovým tlakem na bezodkladné schválení dohody, a zároveň předložený 
dokument nereflektuje zásadní skutečnosti, jelikož nejsou známy přesné částky přidělených 
prostředků v rámci Národního plánu obnovy ani Evropského fondu pro regionální rozvoj. 
Proto navrhuje k předložené vnitrouniverzitní dohodě nepřistoupit. 
 
Prof. Žák (LF HK) uvedl, že pokud cílové hodnoty indikátoru výzvy Investice do rozvoje 
vybraných klíčových akademických pracovišť naplní pouze dva kampusy, a to Mephared 2 
Univerzity Karlovy a BioPharma HUB Masarykovy Univerzity, měly by být upraveny 
podmínky vnitřního přerozdělení finančních prostředků. Uvedené skutečnosti dávají 
hradeckým fakultám právo na další jednání, bez ohledu na rozsah změn výzvy. Připojuje se 
tedy k návrhu nepodpořit nyní předloženou vnitrouniverzitní dohodu. 
 
Prof. Manďák dodal, že nemáme informace k očekávanému rozhodnutí Evropské komise a 
dalších souvisejících skutečnostech a při schvalování vnitrouniverzitní dohody nelze vycházet 
z pouhých očekávání. 
 
Mgr. Maňásek uvedl, že i přes změnu situace, díky níž není předložená vnitrouniverzitní 
dohoda již validní, považuje za velmi pozitivní skutečnost, že dohoda byla ve stávající 
podobě projednána a podpořena Ekonomickou komisí Akademického senátu Univerzity 
Karlovy. Jedná se o jasný důkaz podpory projektu Mephared 2 a univerzitní vůle jej dokončit.  
 
Nebyly vzneseny žádné další dotazy či připomínky. 
 
Doc. Krátký následně představil znění dvou navrhovaných usnesení, analogických pro AS 
FaF UK i AS LF HK. Jelikož nebyly vzneseny žádné připomínky, vyzvali postupně s doc. 
Radochou k hlasování o prvním usnesení. 
 
 
 
Hlasování o  aklamací usnesení č. 47/2025 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové projednal návrh Vnitrouniverzitní 
dohody o společném postupu k dobudování Kampusu Univerzity Karlovy v Hradci Králové v 
rámci projektu MEPHARED 2 (II) a nedoporučuje ji přijmout. 
Pro: 29 
 

Proti: 0 Zdrželo se: 2 
 

Přítomno: 23 
On-line: 8 
Celkem: 31 

Usnesení přijato 

 
 
  Po drobné gramatické úpravě textace druhého usnesení na základě připomínky doc. 
Vraníkové (FaF UK) a potvrzení změny Mgr. Matějkou (FaF UK) vyzvali předsedové AS FaF 
a AS LF HK postupně k hlasování o druhém usnesení. 
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Hlasování o  aklamací usnesení č. 48/2025 
Vzhledem očekávaným nezbytným změnám ve struktuře NPO vyvolané zpožděním výstavby 
Kampusu Albertov a faktu, že MEPHARED 2 zůstává jediným projektem UK, který plní 
platné indikátory požadované komponentou 3.2.4 NPO, AS Lékařské fakulty v Hradci 
Králové UK požaduje, aby: 

• dotační prostředky z upravené komponenty 3.2.4. byly přiděleny na realizaci výstavby 
kampusu MEPHARED 2 v plné výši, což zajistí včasné dokončení stavby a tím splnění 
klíčového indikátoru NPO (zkolaudovaných m2) za celou UK. 

• hradeckým fakultám bylo v rámci přidělené dotace NPO plně kompenzováno snížení 
dotačních zdrojů požadovaných pro projekt MEPHARED 2 v rámci projektu ERDF 
kvalita. 

• po finálním rozhodnutí Evropské komise, resp. MŠMT, o novém nastavení 
komponenty NPO 3.2.4, vedení univerzity a obou fakult projednalo a předložilo nový 
návrh na financování projektu MEPHARED 2. 

Pro: 29 
 

Proti: 0 Zdrželo se: 2 
 

Přítomno: 23 
On-line: 8 
Celkem: 31 

Usnesení přijato 

 
Následně přijal obě usnesení i Akademický senát FaF UK.   
 
Kvestor Univerzity Karlovy Mgr. Maňásek závěrem připomněl, že konkrétní informace od 
Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy očekáváme na přelomu měsíce dubna a května. 
 
Doc. Radocha i doc. Krátký poděkovali panu kvestorovi za účast i za sdělené informace. 
 
Prof. Manďák poděkoval za přijatá usnesení, která vedení obou fakult považují za závazná. 
Přislíbil informování senátů o jednotlivých krocích, nových informacích a návrzích vedoucích 
k dokončení projektu Mephared 2. 
 
Doc.  Krátký a doc. Radocha poděkovali všem přítomným i on-line připojeným za účast.  

 
 

 
Zasedání skončilo v 16.45 hodin. 
 
 
 
Příští zasedání AS LF HK se uskuteční dne 5. 5. 2025 ve 14.30 hodin ve Velké posluchárně 
LF HK, Šimkova, hybridním způsobem s možností připojení on-line. 
 
 
 doc. MUDr. Jakub Radocha, Ph.D., v.r. 

předseda AS LF HK 
  
Zapsala: Radka Vlachová (sekretářka AS LF HK) 
Diskusi zaznamenala z audio nahrávky: Ivana Dvořáková (sekretářka AS FaF UK) 
Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 
(oba AS FaF UK) 
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Seznam usnesení přijatých na zasedání 

Akademického senátu Lékařské fakulty v Hradci Králové 
dne 16. 4. 2025 

 
Usnesení č. Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové se usnesl: 
46/2025 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje program 

zasedání AS LF HK a FaF UK dne 16. 4. 2025. 
47/2025 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové projednal návrh 

Vnitrouniverzitní dohody o společném postupu k dobudování Kampusu 
Univerzity Karlovy v Hradci Králové v rámci projektu MEPHARED 2 (II) a 
nedoporučuje ji přijmout. 

48/2025 Vzhledem očekávaným nezbytným změnám ve struktuře NPO vyvolané 
zpožděním výstavby Kampusu Albertov a faktu, že MEPHARED 2 zůstává 
jediným projektem UK, který plní platné indikátory požadované komponentou 
3.2.4 NPO, AS Lékařské fakulty v Hradci Králové UK požaduje, aby: 

• dotační prostředky z upravené komponenty 3.2.4. byly přiděleny na 
realizaci výstavby kampusu MEPHARED 2 v plné výši, což zajistí včasné 
dokončení stavby a tím splnění klíčového indikátoru NPO 
(zkolaudovaných m2) za celou UK. 

• hradeckým fakultám bylo v rámci přidělené dotace NPO plně 
kompenzováno snížení dotačních zdrojů požadovaných pro projekt 
MEPHARED 2 v rámci projektu ERDF kvalita. 

• po finálním rozhodnutí Evropské komise, resp. MŠMT, o novém 
nastavení komponenty NPO 3.2.4, vedení univerzity a obou fakult 
projednalo a předložilo nový návrh na financování projektu 
MEPHARED 2. 

 
 
 
 

List of the approved resolutions  
by the Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové 

16th April 2025 
 

Resolution No. The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové has 
adopted the resolutions below: 

46/2025 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové approves 
the meeting programme on 16th April 2025. 

47/2025 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové has 
discussed the proposal of the Intra-University Agreement on the joint action 
for the completion of the Charles University Campus in Hradec Králové 
within the MEPHARED 2 (II) project and does not recommend its adoption. 

48/2025 Due to the expected necessary changes in the structure of the National 
Recovery Plan (NPO) which were caused by a delay in the construction of the 
Albertov Campus, and due to the fact that MEPHARED 2 remains the only 
project of Charles University that meets the valid indicators required by 
component 3.2.4 of the NPO, the Academic Senate of the Faculty of Medicine 
in Hradec Králové of Charles University requests that: 

• The granted funds from the revised component 3.2.4 be allocated for 
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the implementation of the construction of the MEPHARED 2 campus in 
full, which will ensure the timely completion of the construction and 
thus meeting the key NPO indicator (approved square meters) for all of 
Charles University. 

• The reduction of the grant resources required for the MEPHARED 2 
project within the ERDF quality project, be fully compensated within 
the allocated NPO grant to the faculties in Hradec Králové. 

• After the final decision of the European Commission, or the Ministry of 
Education, Youth and Sports, on the new setting of component NPO 
3.2.4, the university management and both faculties will discuss and 
submit a new proposal for the financing of the MEPHARED 2 project. 
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